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PROTOKÓŁ NR XV/2012 

 z XV sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 23 marca 2012 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

 – 10
00 

                  

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:      15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

10.  Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

11.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

14.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

3. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

4. Leszek Wójcik    - Sołtys wsi Broników 

5. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

6. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

7. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

8.Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B  

9. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

10. Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

11. Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

12.  Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 

13.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

14.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie XV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XIV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2012 – 

2021 

b) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2012 rok, 

c) zatwierdzenie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Wierzchlesie za 2011 r., 

d) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchlas, 

e) skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wierzchlesie. 

6. Przyjecie Sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie za 2011r. 

7. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2011 r. 

8. Przyjecie sprawozdania z działalności Rady Gminy i jej organów za 2011r.  

9. Informacja z przeprowadzonych zebrań wiejskich w 2012 r.  

10. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

11. Zakończenie obrad XV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
 

 

Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

 

Otwarcie XV sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał radnych, sołtysów,  

oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi kworum, przy którym, może obradować i podejmować 

uchwały Rada Gminy. 
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Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 

Zachodzi konieczność  wprowadzenia zmian do porządku obrad w Punkcie 5   

podpunkt „f”  w sprawie wyrażenie lub nie wyrażenia zgody na utworzenie 

funduszu sołeckiego na 2013 r.   

Nie było więcej uwag do przedstawionego porządku obrad w związku z tym 

Przewodniczący poddał  projekt porządku wraz z tymi dodatkowymi 

propozycjami pod głosowanie i przyjęty został jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 3  

 

Przyjęcie protokołu XIV sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wykładany protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15  radnych. 

 

Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia    28 grudnia 2011 r. do 23 marca 2012 r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

Po odczytaniu danej informacji przewodniczący zapytał czy są do niej uwagi. 

Radna Agata Stępińska – wykonana została droga Łaszew - Przywóz i ostatnio 

zgłoszone były usterki na tej drodze  i czy zostały one naprawione. 

Wójt – trwa obecnie naprawa i nawożony jest tłuczeń.  

Nie było pytań ani uwag do odczytanego  sprawozdania Wójta w związku z tym 

zostało ono przyjęte do akceptującej wiadomości. 
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Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2012 

- 2021 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak                            

i poinformowała, ze wraz ze zmianą dochodów i wydatków gminy zmienia się 

również prognoza finansowa. Temat ten omówiony był szczegółowo  na 

posiedzeniach Komisji. Nadmieniał, że dochody bieżące zmieniają sie na kwotę  

42.601,15 zł, a dochody majątkowe zmniejszają się tj. 42.601,15 zł. 

Uwidocznione jest  to w w/w uchwale w załączniku nr 1. (dochody majątkowe 

stanowią 185.855,60 zł, a dochody bieżące 16.500.622,18 zł ) pozostała suma 

dochodów nie uległa zmianie.  

42.601,15 zł  zmniejszona jest w budżecie spłata  pożyczki na prefinansowanie 

zadania pn.  budowa Boiska Wielofunkcyjnego w Kraszkowicach. Zaplanowane 

było  228.456,75 zł, a otrzymamy dotację w wysokości 185.855,60 -  w związku 

jej plan powinien być dostosowany do otrzymanej dotacji i w związku z tym jest 

ta zmiana. 

Radna Anna Olejnik – na Komisji Oświaty złożyłam wniosek                                  

o wygospodarowanie środków dla Jajczaków i Strug i proszę radnych                     

o poparcie w tej sprawie. W całej nadwyżce budżetowej która mamy uchwalać 

na dzisiejszej sesji nie znalazły się żadne pieniądze dla Strug i Jajczak i zwróciła 

się do radnych o poparcie wniosku na przeznaczenie z oszczędności 

poprzetargowych na budowę chodnika w Strugach oraz remont dróg Jajczaki – 

Strugi. 

Wójt – jest propozycja wykonania odcinak drogi ok. 200m  w Jajczakach i jeśli 

będzie tylko zgoda Rady w tej kwestii to zostanie on zaprojektowany, a ogólny 

koszt zadania to ok. 60.000 zł. Natomiast jeśli chodzi o chodnik w Strugach to 

Gmina zabezpieczyła 10.000 zł i złożony został wniosek w ramach inicjatyw 

samorządowych do Starostwa Powiatowego w Wieluniu na pomoc w realizacji 

tego zadania. Z kolei droga Jajczaki – Przycałapy jest droga tłuczniową i 

utrzymywana jest w dobrym stanie. 

Sołtys wsi Strugi Jerzy Włodarczyk – mieszkańcy których ogrodzenia 

znajdują się blisko drogi zobowiązali się do ich przesunięcia.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – ponieważ wpłynął wniosek  

to należy go przegłosować i zapytał kto jest za przyjęciem wniosku Radnej 
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Anny Olejnik w celu wygospodarowania środków dla miejscowości Jajczaki i 

Strugi? 

„za” przyjęciem wniosku było 14 radnych, głosów przeciwnych nie było,  1 

radny „wstrzymał” się od głosu. 

Rada Gminy powyższy wniosek przyjęła większością głosów.  

Nie  było więcej pytań ani wag w związku z tym poprosił Skarbnik Gminy 

Teresę Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr XV/86/2012 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

                                  

b) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2012 rok, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak                            

i poinformowała, ze wraz ze zmianą dochodów i wydatków gminy zmienia się 

również prognoza finansowa. Temat ten omówiony był szczegółowo  na 

posiedzeniach Komisji oraz we wcześniej podjętej uchwały. 

Radny Józef Krzeszowski – do nadwyżki budżetowej złożony został wniosek 

o zwiększenie oświetlenia ulicznego na ulicy Leśnej  oraz skrzyżowania 

ul. Leśnej z ul. Słoneczną w Wierzchlesie, na posiedzeniu Komisji OZKiS 

zapytałem o realizacje tego winsoku i poinformowano mnie o tym, ze wniosek 

został zrealizowany. Na gruncie okazało się, że została powieszona tylko jedna 

lampa i nic więcej mimo iż wniosek dotyczył założenia lamp na trzech słupach 

na których nie są powieszone lampy. Mieszkańcy zgłaszali że mieszka  tam 

osoba która się dwukrotnie przewróciła, a droga ta jest w nienajlepszym stanie 

i bardzo łatwo można się na niej przewrócić. Z tak dużej nadwyżki na całe 

zadanie przeznaczono tylko 700 zł. 

Wójt – proszę radnych aby nie uciekać od porządku sesji bowiem sprawa ta 

dotyczy bieżącego utrzymania oświetlenia ulicznego i proponuję sprawę ta 

pozostawić na wolne wnioski.  

Radny Józef Krzeszowski –wyrażam zgodę na przesunięcia tematu do punktu 

wolne wnioski.  

Nie  było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił Skarbnik Gminy 

Teresa Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr XV/87/2012 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

c) zatwierdzenie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Wierzchlesie za 2011 r., 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że temat analizowany był na 

posiedzeniach Komisji i zwrócił się o pytania w tym temacie. 

Radny Tomasz Pietrzak – zapytał odnośnie wynagrodzeń osób pracujących 

w bibliotece i czy już zostało ustalone co składa się na wysokość tych 

wynagrodzeń. 

Sekretarz wyjaśnił, że wynagrodzenia naliczane są zgodnie z obowiązującymi 

przepisami a szczegóły naliczania wynagrodzeń pracowników bibliotek 

przedstawione będzie na najbliższych posiedzeniach Komisji tak jak wcześniej 

zostało to ustalone.  

Nie  było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił Sekretarza Gminy 

o odczytanie projektu uchwały Nr XV/88/2012 w /w sprawie, następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

d) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchlas, 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk, który 

powiedział, że Ustawa o ochronie zwierząt nakłada na Radę Gminy obowiązek 

przyjęcia powyższego programu. Przygotowany został projekt programu 

z którym radni zapoznali się na posiedzeniach Komisji oraz wysłuchali 

wszelkich wyjaśnień przez Panią Sabinę Dura. Program uzgodniony był przez 

Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wieluniu. Jeżeli radnym nasunęły się 

jakieś pytania bądź maja jakieś wątpliwości to zostaną one  wyjaśnione. 

Nie  było więcej pytań ani wag w związku z tym poprosił Sekretarza Gminy 

o odczytanie projektu uchwały Nr XV/89/2012 w /w sprawie, następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

e) skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej           w Wierzchlesie. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że temat analizowany był na 

posiedzeniach Komisji, jednak poprosił Sekretarza Leszka Gierczyka 

o wprowadzenie do tematu. 

Leszek Gierczyk poinformował, że jest to kolejna  skarga tej samej osoby. 

Skarga była analizowana na posiedzeniach wszystkich Komisji, które uznały 

skargę za bezzasadną w związku z tym przygotowany został projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem, ponieważ nie było pytań ani uwag Sekretarza Gminy 
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odczytał projektu uchwały Nr XV/90/2012 w /w sprawie, następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

f) wyrażenie lub nie wyrażenia zgody na utworzenie funduszu sołeckiego 

na 2013 r. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk, który 

powiedział, że ustawa o funduszu sołeckim nakłada na Radę Gminy obowiązek 

podjęcia do 31 marca każdego roku  deklaracji w formie uchwały w sprawie b 

wyodrębnienia bądź nie wyodrębnienia środki na fundusz sołecki na rok 

następny. Do tej pory fundusz sołecki nie był wyodrębniany w budżecie Gminy 

i obecnie radni na posiedzeniach Komisji również zaproponowali aby taki 

fundusz nie był wyodrębniany. 

Nie było pytań ani wag w związku z tym poprosił Sekretarza Gminy 

o odczytanie projektu uchwały Nr XV/91/2012 w /w sprawie, następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

Punkt 6 

Przyjecie Sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie za 2011r. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że wszyscy 

radni zapoznali się z treścią sprawozdania Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie za 2011 rok   i analizowali  je na poszczególnych 

komisjach. 

Radna Rady Powiatu w Wieluniu Krystyna Miśkiewicz -  35.45 minuta 

Więc zapytał czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 

Nie było więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie  do 

akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 7 

Przyjęcie Sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2011 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że wszyscy 

radni zapoznali się z treścią sprawozdań  i analizowali go na poszczególnych 

komisjach. 

Więc zapytał czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 
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Nie było więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie  do 

akceptującej wiadomości. 

 

 

Punkt 8 

Przyjecie sprawozdania z działalności Rady Gminy i jej organów za 2011r. 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni zapoznali się z treścią 

sprawozdań i analizowali je  na poszczególnych komisjach. 

Więc zapytał czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 

Nie było więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie do 

akceptującej wiadomości. 

 

 

Punkt 9 

Informacja z przeprowadzonych zebrań wiejskich w 2012 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że wszyscy 

radni otrzymali informację dotyczącą przeprowadzonych w 2012 roku zebrań 

wiejskich. Zapytał  czy są uwagi bądź zapytania do przedstawionej informacji. 

Nie było więc stwierdził, że informacja  została przyjęte do akceptującej 

wiadomości. 

 

 

Punkt 10 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

1. Radna Sylwia Wrzała – wysoka Rado Gminy, szanowny Panie Wójcie 

w związku z wnioskiem w sprawie oświetlenia ulicznego w Wierzchlesie 

i jego niesprecyzowaniem, składam na ręce Pana Przewodniczącego Rady 

Gminy wniosek  bardziej sprecyzowany. Wniosek stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

2. Kolejna sprawa to wniosek aby w końcu zaczęło się coś dziać w sprawie 

skrzyżowania w Wierzchlesie, dlatego zgłaszam prośbę o zaproszenie na 

najbliższą sesje Rady gminy radnego Wojewódzkiego Pana Andrzeja 

Chowisa, łącznie z przedstawicielem Wojewódzkiego Zarządu Dróg, 

ponieważ  sytuacja na skrzyżowaniu Wierzchlejskim gdzie miało być rondo 

oraz sytuacja na drogach Częstochowska i Wieluńska jest wzywająca o jak 

najszybsza interwencję , a ja nie mam siły prosić  co roku czy półtora roku co 
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sesje o wnioski i zapytania związku z tym czas najwyższy działać. 

Nadmieniła, że inne miejscowości również  były w takich sytuacjach, że 

Województwo nie miało pieniędzy, a radni nie mieli wyjścia lecz tam  

zadziałał po prostu szef gminy czyli Wójt. To Wójt wygospodarował i zdobył 

pieniądze na remont dróg i skrzyżowania a pieniądze których nie było 

pojawiły się. Jeśli jest potrzeba zdobycia podpisów mieszkańców to nie ma 

jak najmniejszego problemu bo podpisy będą. Wykonane są również zdjęcia 

z ograniczoną widocznością lustra. Obecnie do takich sytuacji może nie 

dojdzie dlatego, ze sprzyjają nam warunki pogodowe ale czas najwyższy się 

za to zabrać. Zdaje sobie z tego sprawę że gmina nie ma do tego kompetencji 

bo sprawa dotyczy drogi wojewódzkiej i to nie do gminy należy ten temat   

ale należy się strać o jak najszybszą interwencję w tej sprawie, i podjęcie 

starań bo na razie nic się nie stało a jak się stanie to będzie za późno. 

Wójt – to nie Wójt wygospodarowuje pieniądze na drogę wojewódzką, tak 

jak Burmistrz Wielunia i Wójtowie sąsiednich gmin nie wygospodarowują 

środków na obwodnice Wielunia i jeśli tak wysokiej rangi zadania jak 

obwodnica Wielunia nie wiadomo kiedy będzie realizowana to proszę nie 

mieć pretensji, że są problemy w realizacji zadania Ruda – Działoszyn. 

Radna Sylwia Wrzała – mnie nie interesuje trasa S-8 bowiem nie przebiega 

ona przez nasza gminę martwię się tylko o gminę a nie o trasę S-8 do której 

realizacji są inne jednostki. Rozmawiałam z Wójtem z jednej z miejscowości 

która ma rondo i otrzymałam wszystkie informacje jak dokładnie to 

przebiegało i proszę nie mówić że Wójt nie ma z tym nic wspólnego. 

Ponadto można się starć o więcej, a od grudnia 2010 roku zgłaszam 

jakiekolwiek interpelacje odnośnie skrzyżowania i odnośnie tego co tam 

będzie się działo z tą drogą. Nic się nie dzieje tylko zawsze są jakiej 

wymijające odpowiedzi i tego wszyscy mają już dosyć mieszkańcy również 

i w końcu dojdzie do tego, że to skrzyżowanie zostanie zablokowane. Od 

2006 roku składne były pisma przez radnych poprzedniej kadencji jak 

również sołtysów i dalej nic się nie dzieje. 

Wójt – o budżecie Województwa decyduje Rada Województwa i mamy 

jednego przedstawiciela z terenu powiatu wieluńskiego Pani zaproponowała, 

którego zaprosić na sesję i zostanie ona zaproszony na sesje jak również 

zaproszony zostanie przedstawiciel Zarządu Dróg Wojewódzkich i dopiero 

wówczas wszyscy Państwo zorientują się o aktualnej sytuacji „ronda w 

Wierzchlesie” przedstawionej przez odpowiednich przedstawicieli którzy ta 

sprawą się zajmują .  
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Radna Sylwia Wrzała – dobrze czekam na przedstawicieli Województwa 

i osób adekwatnych do podejmowania tego typu decyzji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk –  zasadne jest 

pojawienie się odpowiednich osób w tym temacie na sesji i na pewno będzie 

mnóstwo pytań, a rondo położone jest w samym sercu gminy 

i bezpieczeństwo każdemu z nas leży na sercu i jest najważniejsze. 

Radna Sylwia Wrzała - prawdopodobnie droga jeśli ma zostać 

przebudowywana to nie będzie to od Rudy tylko prace rozpoczną się od 

Działoszyna. Za Działoszynem jest odcinek prostej dogi, która wygląda jak 

wygląda  i nie jest w takim złym stanie, po drugie nie ma tak dużej zabudowy 

na tym odcinku, a w Szczytach jest już gorzej i są bardziej niebezpieczne 

zakręty, z kolei na terenie Gminy Wierzchlas jest długi odcinek przez 

miejscowość Wierzchlas i Kraszkowice. Kraszkowice są w bardzo  

krytycznej sytuacji i mieszkańcy nie mogą doprosić się chodników, dlatego 

razem należy zacząć działać a jeśli się czegoś bardzo pragnie i na tym zależy 

to naprawdę da się to wykonać.  

 

3. Radna Anna Olejnik – zgłosiła uszkodzenie drogi powiatowej 

w miejscowości Strugi, bowiem po zimie pojawiło się kilka dziur i 

należałoby je naprawić .  

 

4. Sołtys Wsi Wierzchlas A Leon Makielak  - zgłosił wniosek o dokładną 

naprawę drogi powiatowej i załatanie dziury  na ulicy Południowej 

w Wierzchlesie na odcinku posesji nr 40. (Pana Słomińskeigo)   

Wójt – Powiatowy Zarząd Dróg ma na utrzymaniu 360 km dróg na terenie 

Powiatu i niedługo powinien zacząć łatać dziury powstałe po zimie. Cały 

czas jestem w kontakcie z Kierownikiem Powiatowego Zarządu Dróg Panem 

Antonim Burzyńskim i niedługo powinny rozpocząć się prace na drogach i 

powiatowych,  na drodze Przycłapy –Olwein bo jest ona w fatalnym  stanie. 

Kolejna sprawa która chciałbym przekazać za pośrednictwem Pani Radnej 

Powiatowej to uprzątnięcie śmieci wzdłuż wszystkich dróg powiatowych.  

5. Radny Marek Leszczyk – zapytał czy wpłynęło pismo od Pana Stasiaka 

z Krzeczowa  w sprawie usunięcia dębów które stanowią zagrożenie dla 

domu i czy  będziemy w tym temacie podejmowali jakieś decyzje. 

Wójt  - kilka lat wstecz bardzo dokładnie zajmowaliśmy się tą sprawą i nad 

ochroną tych dębów mają nadzór inne jednostki zwierzchnie i nie może dojść 

do likwidacji pod żadnym względem tych dębów, które uznane są jako 
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pomniki przyrody, można wykonać korekcję koron w postaci ocięcia 

martwych gałęzi. Zwróciliśmy się do Pana Stasiaka żeby na wyszczególnił 

we wniosku  w tej sprawie, które gałęzie chciałby obciąć  (wójt zaznaczył, że 

w kwestii obcięcia gałęzi musi być podjęta uchwała Rady Gminy 

w porozumieniu z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków), Pan Stasiak 

tego nie zrobił i nie złożył tego typu wniosku i nie ma żadnej reakcji z jego 

strony. 

 

6. Radny Józef Krzeszowski –proszę o zwrócenie się do Powiatowego 

Zarządu Dróg w Wieluniu w sprawie usankcjonowania  wymuszonego 

przejścia dla pieszych na  ul. Południowej w Wierzchlesie(jest to w tym 

miejscu gdzie kończy się chodnik po lewej stronie w kierunku Przycłap) 

kończy się w tym miejscu chodnik i trzeba przejść na drugą stronę jezdni aby 

można było kontynuować dalsze poruszanie się po tej drodze. Mając na 

uwadze to że jest już wiosna i młodzi  ludzie wyjeżdżają na drogi swoimi 

motorami i  nie zwracają uwagi na prędkość, a ruch na tej drodze z roku na 

rok się zwiększa. Problem jak zwykle tkwi w szczegółach i rozbija się o 

pieniądze, jednak rok był trudny ale z drugiej strony dla  Powiatowego 

Zarządu Dróg łaskawy bowiem zima nie była tak ciężka jak w latach 

minionych i w związku z tym nie było tak kosztowne utrzymanie dróg , i 

namalowanie znaków poziomych na jezdni nie będzie wielkim wydatkiem.  

Proszę aby za pośrednictwem organu wykonawczego taki wniosek został  

skierowany do Powiatowego Zarządu Dróg. Proszę o pisemną kopię tego 

wniosku. 

Wójt – w kwestii uściślenia chodzi o wykonanie przejścia dla pieszych koło 

posesji Pana Morka. 

Radny Józef Krzeszowski – tak.  

Wójt – jest to drugi taki wniosek dotyczący przejścia dla pieszych pierwsze 

dotyczy wykonania przejścia dla pieszych – wniosek ten jest już pozytywnie 

zaopiniowany -  koło nowej wiaty przystankowej która ma być postawiona 

w Toporowie jadąc w kierunku Przywoza po lewej stronie i właśnie na tą 

wiatę ma być wykonane przejście. Na powyższy wniosek również złożony 

zostanie wniosek.  

7. Sołtys wsi Przywóz Marian Sztuka – kiedy wykonana zostanie droga do 

Ogrobala, obecnie jest ona w strasznym stanie są duże dziury a mieszkańcy 

straszą że sprowadzą telewizje. 

Wójt – na co zostaną przeznaczone w Przywozie środki sołeckie. 
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Sołtys wsi Przywóz Marian Sztuka – sołeckie środki to już wiadomo na co 

zostały przeznaczone. 

Wójt – nie wiadomo do końca na co zostały przeznaczone – dlatego że                

w Przywozie wykonana jest droga asfaltowa do mostu, wykonany zostanie 

deptak przy pomocy dodatkowych środków zaplanowanych w budżecie           

w ramach tzw. „wolnych środków”  i wykonana jest droga Przywóz – 

Łaszew i pozostało tylko Ogroble w związku z tym na co przeznaczone 

zostaną środki sołeckie. 

Sołtys wsi Przywóz Marian Sztuka –  z wiejskich środków to nawet nie 

załata się istniejących tam dziur a drogę trzeba tam zrobić raz a porządnie. 

Wójt – budżet gminy uchwalany był 28 grudnia ur. I sołtys był na tej sesji 

i wówczas nic nie zgłaszał. 

Sołtys wsi Przywóz Marian Sztuka – ja już dwa razy ta sprawę zgłaszałem. 

Wójt – na zebraniu wiejskim nikt w tym temacie nie zabierał głosu i nic nie 

zgłaszał.  

Sołtys wsi Przywóz Marian Sztuka – zgłaszałem na zebraniu wiejskim 

drogę do Ogrobla i Łaszewa. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – powiedział, że na 

zebraniu wiejskim decyduje większość a skoro z Ogrobla przyszła jedna 

osoba to świadczy o tym jak podeszli do sprawy  i jak sa zainteresowani 

mieszkańcy.  

Wójt – jeżeli w Ogroblu jest taki problem to nie należy wykonywać deptaka 

w Przywozie tylko skoncentrować środki na Ogroblu i wtedy by się tam coś 

zrobiło. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – wszyscy mieszkańcy 

na zebraniu w Przywozie popierali wykonanie deptaka, a ten osoby które nie 

chodzą na zebranie wiejskie to nie głosują i nie zgłaszają żadnych wniosków. 

Nie było mieszkańców z Ogrobla więc ten temat nie był barny pod  dyskusję 

i nie ma o co kruszyć kopię.  

 

8. Sołtys wsi Łaszew Rządowy Rafał Mostowy – w Łaszewie w pasie 

chodnika jest studnia, która jest bardzo słabo zabezpieczona i wskazane 

byłoby położyć płytę betonową, aby ją  zbezpiczyć. 

Wójt – skontaktowałem się z mieszkańcami, których posesja przylega do tej 

studni, bowiem  studnie budowane były w czynie społecznym i służyły 

większej liczbie mieszkańców i dobrze że rozmawiałem z tymi 

mieszkańcami  bowiem nastawiony byłem na takie właśnie zabezpieczenie 
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terenu poprzez nałożenie krążka betonowego, a mieszkańcy powiedzieli, że 

w żadnym wypadku i sami zobowiązali się do naprawienia tej studni.  

Wójt poprosił sołtysa aby dotrzeć do tych mieszkańców , żeby ostatecznie się  

określili czy zabezpieczą tą studnie czy nie.  

 

9. Radna Sylwia Wrzała – na zebraniu wiejskim w dniu 25 lutego br. 

zgłaszany był wniosek w sprawie łuku naprzeciwko Urzędu Gminy i zakrętu 

który prowadzi do Kościoła i czy coś w tym temacie się zadziało. 

Wójt – zwróciłem się zaraz po zebraniu wiejskim do Komisji 

Bezpieczeństwa Ruchu, żeby zajęli stanowisko w tej sprawie bowiem sa to 

odpowiednie osoby do rozstrzygania w tym temacie i obecnie czekamy na 

decyzję w tym temacie. 

 

10. Radny Jerzy  Cieślak -  zgłosił wniosek w sprawie zabezpieczenia studni 

w Toporowie  (Opatów) na ul.  Górnej jest to posesja Pana Walentego 

Charbańskiego. Posesja ta jest na opuszczona nieogrodzona, a studnia 

zabezpieczona jest tylko gałęziami. 

Wójt – zobowiązał zająć się ta sprawą .  

 

11. Radna Powiatu Wieluńskiego Krystyna Miśkiewicz – wszystkie zgłoszone 

dziś wnioski dotyczące dróg powiatowych  zaraz po sesji przekazane zostaną  

do Powiatowego Zarządu Dróg Powiatowych w Wieluniu o czym również 

powiadomię Przewodniczącego Rady Gminy.  

 

12.  Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk na ulicy szkolnej 

w Wierzchlesie przy zjeździe  na tzw. „rondzie” w kierunku Olewina  na 

wysokości sklepu Pana Sieradzkiego utworzyły się „garby z asfaltu”mocno 

czy nie można było ich sfrezować, ponieważ obecnie można bardzo 

uszkodzić samochód.  

 

13. Sołtys wsi Broników Leszek Wójcik – prosił o załatanie dziur na drodze 

powiatowej w Bronikowie. 

 

14. Sołtys wsi Wierzchlas A Leon Makielak – w podobnej jestem sytuacji jak 

kolega sołtys z Przywoza bowiem było zebranie wiejskie, a z ulicy 

Wiśniowej w Wierzchlesie nikt nie przyszedł ale jak spotkają na ulicy to 

mają wówczas bardzo dużo do powiedzenia, że sołtys i radni nic nie robią. 



14 
 

15. Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – ul. Wiśniowa jest już 

zaplanowana i będzie realizowana. Wystarczy spojrzeć na frekwencje na 

zebraniach wiejskich to jeśli chodzi o Wierzchlas to jest 1% i jest to żenada 

z innymi miejscowościami dużo mniejszymi. Najłatwiej jest krzyczeć  na 

sołtysa i na radnych ale aby samemu zgłosić jakiś problem to nikt się nie 

podejmie. 

 

 


